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Jacqu es: 
music al 
voor zijn 
80stei 
LANG VOORDAT ANOUK EN HENKJAN 
SMITS DE STRENGE SCHOOLMEES
TERS VAf talentenjachten waren, 
maakte JACQUES D'ANCONA op tv al 
regelmatig gehakt van zangers en zan
geressen in de dop. Nu hij de tachtig na
dert, komt er zelfs een musical over zijn 
leven op de planken, een leven dat veel 
dramatischer verliep dan Nederland 
ooit heeft geweten... 

Hij zag in zijn le
ven zo'n 6ooo 
theatervoor
stellingen, maar 
JACQUES 

D'ANCONA (78) zat in de 
zaal nog nooit te kijken naar 
een musical over... ZICH
ZELF! Dat gaat volgend jaar 
veranderen, wanneer op 14 
september 2017, aan de 
vooravond van zijn tachtig
ste verjaardag, zijn bijzon
dere verjaardagscadeau in 
première gaat. Niets minder 
dan een musical over het, 
grotendeels verborgen, le
ven van de eerste, strenge 
juryvoorzitter die Neder
land in een talentenjacht op 
televisie zag. 

Het is hem niet aan te 
zien, en uit zijn drukke 
agenda blijkt het evenmin. 
Maar Jacques wordt vol
gend jaar écht tachtig. „Ik 
zie zo'n honderd voorstel
lingen per jaar, de meeste 
ook nog eens twee keer, en 
al dertig jaar lang, dus reken 
maar uit. Ik reis nog steeds 
vijftigduizend kilometer 
per jaar voor deze job en 
sterf het liefst in het har
nas." 

Beroemd werd hij in 1985, 
in een tijd met nog maar 
twee zenders, in één klap 
door HENNY HUISMAN's 
Soundmixshow, waarin 

Jacques met HANS VAN EI-
JCK en BARRIE STEVENS 
in de jury zat. Zijn deskun
dig commentaar was ge
vreesd. 

„Andere juryleden zaten 
er voor de populariteit, 
maar ik was er alleen voor 
de kwaliteit van een optre
den. Voor een opname zei 
JOOP VAN DEN ENDE al
tijd: 'Daarom ben ik nu ook 
zo blij met ANOUK in The 
Voice Of Holla nd. Mensen 
vinden haar niet sympa
thiek, maar ze zorgt er wel 
voor dat het niveau hoog be
oordeeld blijft.' Een vrouw 
naar mqn hart, die zich 
niets aantrekt van het klein
burgerlijke principe dat je 
altijd maar aardig zou moe
ten zijn. Ze is recht door 
zee, in tegenstelling tot bij
voorbeeld MARCO BORSA-
TO. Die moet wat meer re
kening houden met zijn ei
gen imago. Joop van den En-
de zei voor een opname 
altijd: 'Zeik het niet kapot, 
maar doe het streng en 
rechtvaardig. Als iets goed 
is, is het goed en al s het niet 
zo is niet. Laat de anderen 
maar aardig zijn, dat heb jij 
niet nodig...' Nou, daar ging 
ik. Ik heb daarmee de hand
zame handleiding voor 
strenge juryleden aange
reikt." 

Twee eerdere pa rtners van Jacque s lieten het leven, eentje zelfs onder m ysterieuze 
omstan dighede n. 'Ik heb daarvoor nog o p het politiebureau ge zeten.' 
FOTO PPE/NIEBOER 

Jacqu es is al 
zeventien jaar 
samen met 
zijn partner 
Hans L ang-
hout. 
FOTO ANP 
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fIk sterf het 
liefst in het 
harn as' 

Hoewel zijn partner 
HANS LANGHOUT, met wie 
hij al zeventien jaar samen 
is, een theaterproductiebu
reau bestiert was het een 
ander die kwam met het 
idee een musical over het 
veelbewogen leven van Jac
ques d'Ancona te maken, 
GOOV Muziektheater. „Mijn 
eerste reactie was: zijn jullie 
gek geworden? Afschrik
wekkend, vond ik het. Mijn 
eerste reactie was: hoe ha
len jullie het in je hoofd om 
iets te willen gaan maken 
dat toch niks kan worden!? 
Maar uiteindelijk wist pro-
ducente ELS VAN DEN 
BERG me te overtuigen. Ik 
lever nu informatie voor het 
script aan, maar verder heb 
ik nul procent invloed op 
wat de voorstelling uitein

delijk wordt." 
De voorlopig titel van de 

show is 'Buitenspel', een 
duidelijk verwijzing naar 
Jacques minder bekende, 
maar niet te onderschatten 
rol als scheidsrechter op de 
Nederlandse voetbalvelden. 
Van zijn achttiende tot zijn 
veertigste floot hij achthon
derd wedstrijden in de 
hoogste amateurafdeling, 
begin december werd hij 
daarvoor door de KNVB on
derscheiden als Bondsrid-
der. „De vader van mijn 
toenmalige vriendinnetje 
SUZAN was jeugdvoetballei
der en hielp mij het scheids-
rechtersvak in te komen. Ik 
weet goed dat ik als klein 
mannetje op mijn brommer 
het terrein van Be Quick op 
kwam rijden. Die spelers 
waren totaal niet onder de 
indruk, totdat ik het veld 
opstapte, haha!" 

Het was de tijd dat Jac
ques d'Ancona niet 'uit de 
kast' was, sterker: dat heette 
zo toen nog niet eens. „Mijn 
echte coming-out was pas 
na mijn dertigste, lang na

dat het uit was gegaan met 
Suzan. Met de eerste man
nen ben ik ook niet oud ge
worden. De verdrietige re
denen waarom die relaties 
vroegtijdig stopten zijn echt 
een wezenlijk onderdeel 
van mijn leven, dus mogen 
straks niet ontbreken in de 
voorstelling. Mijn eerste 
vriend DICK werd op een 
dag dood aangetroffen in 
zijn huis. Maar het hoe en 
wat is nooit duidelijk gewor
den. De politie denkt dat er 
was ingebroken en Dick 
daarbij het leven heeft gela
ten, maar de toedracht is 
nooit duidelijk geworden. Ik 
heb ook nog op het politie
bureau gezeten, nee, niet als 
verdachte. Zijn dood is een 
mysterie gebleven. 

Mijn volgende partner, 
HENNY, was hiv-besmet 
toen ik hem leerde kennen 
en is deze week precies 
twintig jaar geleden overle
den aan aids. Met Hans, die 
ik op kerstavond 1998 leerde 
kennen op een bankje in 
Bangkok tussen de Thai met 

'ANOUK is 
recht door 
zee, MARCO 
BORSATO 
nie t' 

wit-rode kerstmutsjes, ben 
ik sindsdien erg gelukkig. 
Wie had nou gedacht dat ik 
toen, op mijn toch al hoge 
leeftijd, het geluk zou vin
den?" Maar ook Hans keek 
kortgeleden de dood in de 
ogen, toen hij met zijn auto 
frontaal tegen een tegenlig
ger botste. Het bleef geluk
kig bij spierpijn en blikscha
de. 

Gevraagd naar het geluk
kigste moment uit zijn, 
straks, tachtig jaar is Jac
ques resoluut: „De Sound-
mixshowl Van mijn toen
malige hoofdredacteur TON 
SCHUURMANS, de vader 
van acteur DAAN SCHUUR
MANS, kreeg ik de vrijheid 
om me, naast het werk voor 
de krant, op televisie te ont
plooien en de plotselinge 
bekendheid en waardering 
die me ten deel viel was 
mooi. Misschien moet Daan 
straks maar de rol van zijn 
vader gaan spelen en ie
mand als TONY NEEF mij." 

Jacques is trots op het 
verloop van zijn levensver
haal: „Ik ben maar 1 meter 
62 en heb daardoor altijd 
een stap harder moeten lo
pen. Dat er nu een musical 
komt is prachtig, want ik 
ben natuurlijk geen BN'er 
met een A-status meer. 
Maar ik moet het eerst zien 
te halen, het is nog ruim an
derhalf jaar. Volgens Hans 
word ik minstens honderd, 
wat ik voor hem ook weer 
niet hoop - een makkelijke 
man ben ik immers niet..." 


